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Kamuoyuna yansıdığı üzere İstanbul Küçükçekmece’deki Kanuni Sultan Süleyman 

Eğitim ve Araştırma Hastanesi’ne 5 aylık süreçte gelen, yaşları 18’in altında 39’u 

Suriyeli 115 çocuğun hamile olduğu saptanmıştır. Yine edinilen bilgilere göre bahse 

konu raporda 38 çocuğun 15 yaşından küçük olduğu yer almaktadır. Hastanede görevli 

bir personelin bu vakanın emniyete bildirilmediğini saptaması ve hazırladığı bir 

tutanak ile savcılığa bildirilmesi neticesinde olay açığa çıkmıştır. Ancak bu bildirimi 

yapan personel hakkında soruşturma başlatılarak görev yerinin değiştirilmesi de olayın 

dikkat çekici başka bir boyutudur. Oysa Sağlık Bakanlığı tarafından yapılan 

düzenleme uyarınca 18 yaşından küçük çocuklara ilişkin bilgilerin emniyete 

bildirilmesi gerekmektedir. 

Hastane görevlisinin yaptığı inceleme ve elde edilen kayıtlara göre 1 Ocak – 9 Mayıs 

2017 tarihleri arasında hastaneye gelen ve hamile oldukları tespit edilen 115 çocuktan 

77’si 15 yaşın üzerinde olup 38 çocuk ise 15 yaşın dahi altındadır. 39 çocuk ise 

Suriyeli göçmen ailelerin çocuklarıdır. Bu vaka bu kadar çocuğun cinsel istismara 

maruz kaldıklarının ancak hastane yönetiminin ise bu bilgileri gizleyerek bu suça bir 

biçimde ortak olduğunun açık bir ifadesidir. Kaldı ki; Sağlık Bakanlığı’nın 2012’de 

tüm illere gönderilen “Kadına Yönelik Şiddet, Adolesan Gebeliği ve Doğum Vakaları” 



konulu yazısında ifadeler yer alan “Adolesan gebeliği (çocuk gebeliği), doğum 

vakaları ve çocuk ihmali, istismarı vakaların tamamının olayın geçtiği yerde bulunan 

İl/İlçe Emniyet Müdürlüğü Çocuk Büro Amirliği’ne bildirilmesi, çocuğun 

örselenmesini önlemek amacıyla adli sürecin sağlık kuruluşunda bulunduğu zaman 

zarfı içinde izlenmesi…” ifadeleri kapsamında hastanelerin bu tür olaylara oldukça 

hassas bir yaklaşım sergilemesi kamusal sorumluluklarının bir gereğidir.  

Diğer yandan savcılığın olayda sorumluluğu bulunan başhekim yardımcısı ve sosyal 

hizmet uzmanı hakkında talep etmiş olduğu soruşturma izni İstanbul Valiliği 

tarafından verilmemiştir. İstanbul Valiliği, 4 Aralık 2017 tarihli yazısıyla iki görevli 

hakkında soruşturma izni verilmediğine dair kararında; kayıtlara göre adli görevin 

ihmal edilmediği, görevliler hakkında görevi kötüye kullanma suçunun oluşmadığı 

kaydedildiğini ifade etmiştir. Valiliğin kararı olayın derinlikli bir şekilde 

araştırılmasına açıkça engel teşkil etmektedir. Valiliğin bu kararı; yaratacağı sonuçlar 

değerlendirildiğinde oldukça sakıncalıdır.  

Bu bağlamda; 

1- Olaya ilişkin Bakanlığınızın görüşü nedir? Bu konuda bir açıklama 

yapacak mısınız? 

2- Kanuni Sultan Süleyman Eğitim ve Araştırma Hastanesi’nde meydana 

gelen olay bağlamında başka hastanelerde de bu yönlü bir araştırma 

yapılacak mıdır? 

3- Hastanenin olayı savcılığa bildiren personel hakkında soruşturma başlatmış 

olması suça ortak olduğu anlamına gelmiyor mu? Neden bir hastane 

böylesi büyük bir suça ortak olmaktadır? Olayı ihbar eden sağlık 

görevlisinin maruz kaldığı ağır yaptırımın nedeni başka hastanelerde 

yaşanan bu tür olayların gizlenmesine yönelik bir tür tehdit midir? 

4- Cinsel istismara maruz kalan çocuk sayısının gizlenmesi ile bu olayların 

üzerinin kapatılması mı amaçlanmaktadır? 

5- Bir kamu hastanesinin bu denli büyük bir vakayı gizleme teşebbüsü verilen 

hangi talimat ve garanti ile gerçekleşmiştir? 

6- Anayasa Mahkemesi’nin Temmuz 2016’da vermiş olduğu TCK- 103. 

maddesindeki "15 yaşını tamamlamamış her çocuğa karşı gerçekleştirilen 

her türlü cinsel davranışın cinsel istismar sayılacağına" ilişkin hükmü iptal 



etmesinin bu tür suçları artırdığını düşünüyor musunuz? Yine TBMM’de 

geçtiğimizyasama döneminde Hükümet'iniz tarafından bir önerge ile çocuk 

istismarcılarına af getirme yaklaşımı değerlendirildiğinde çocuk istismarına 

ilişkin duruşunuz çocukların değil istismarcıların korunması mıdır?  

7- İlkokul ve ilköğretim çağındaki çocuklar için düzenlenen ders kitaplarında 

çocukların evlenebileceğine dair paylaşılan bilgiler hakeza kreşlerde 

düzenlenen gelinlik giydirilen kız çocuklarının olduğu gösteriler nazara 

alındığında küçük yaşta gerçekleşen hamilelik oranlarının artmasına etkisi 

nedir? Bu konuda neden Bakanlık olarak bir çalışma yürütmüyorsunuz? Bu 

konuda bir açıklama yapmamanız yahut bir çalışma yürütmemeniz çocuk 

yaşta evlilikleri onayladığınız anlamına mı geliyor? 

8- Son beş yıl içerisinde hastane kayıtlarına yansıyan kaç çocuğun gebe 

olduğu saptanmıştır? Bu çocuklardan kaçı Suriye uyrukludur? Bu 

gebelikler sonlandırılmış mıdır?  

9- Suriyeli çocukların daha çok cinsel istismara maruz kaldığı iddiaları doğru 

mudur? Bu konuda bir çalışma yürütüyor musunuz? 

10- Bakanlık olarak çocukların maruz kaldığı cinsel istismarın önlenmesi ve 

erken yaştaki gebeliklere dair önlemler geliştirilmesi ne zaman 

gündeminizde olacaktır? 

11- Türkiye’nin tarafı olduğu Çocuk Hakları Sözleşmesi’nin 19 uncu maddesi 

“Taraf Devletler, çocuğun ana–babasının ya da onlardan yalnızca birinin, 

yasal vasi veya vasilerinin ya da bakımını üstlenen herhangi bir kişinin 

yanında iken bedensel veya zihinsel saldırı, şiddet veya suistimale, ihmal 

ya da ihmalkâr muameleye, ırza geçme dahil her türlü istismar ve kötü 

muameleye karşı korunması için; yasal, idari, toplumsal, eğitsel bütün 

önlemleri alırlar.” hükmümü amir olup neden sorumluluğunuzu yerine 

getirmiyorsunuz? 


